
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 24
Staré Hodolany a Bělidla

Č. 8 / 2024 07. 08. 2024 / 17:30 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: akad. soch. Lubič Martin, Švancarová Iveta, Losert Svatopluk, Ing. arch. Schneider Otto,
Mgr. Přerovský Martin, Ing. Stankuš Miloslav, Mgr. Grepl Jan

Omluveni: Hloužek Petr, Gottwald Jan, Mgr. Hájková Radka, BCBA, Ing. Reichová Dagmar

Z celkového počtu 11 členů se zúčastnilo 7, komise na svém jednání byla usnášeníschopná.

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Parkování na trávě ul. Starého
Přítomným zástupcům MPO byla tlumočena stížnost občanů na parkující vozy návštěvníků kurtů na ulici
Šafaříkově.
Když je zde pořádána větší akce, parkují na travnaté ploše u štěrkové cesty před domem Starého 8.

2.2 Dopravní situace Rolsberk
Hosté s Rolsberku diskutovali se strážníky dopravní problematiku křižovatek Rolsberská / Za Humny, Na
Výsluní.
Nevhodně zaparkovaná vozidla je nutno operativně ohlásit MPO, nejlépe na čísle 585 209 540. Případná úprava
dopravního značení není v kompetenci MPO.

3 Vystoupení hostů

3.1 Petice s žádostí o řešení nevyhovující kanalizace
Paní Ing. Radana Staňková předala komisi petici občanů z ulic Beneše Třebízského a Táboritů s žádostí o
zajištění opatření proti zaplavování sklepů z nevyhovující staré kanalizace. Informovala, že proběhl monitoring
kanalizace, který prokázal, že kanalizace je poškozená. TS na vyzvání kanalizaci pravidelně proplachují, není to
ale řešení situace.
Předseda KMČ ověřil, že peticí se v souladu se zákonem bude zabývat rada města a podal Projektový námět na
opravu této kanalizace v databázovém systému města.

3.2 Představení nové ředitelky školy Táboritů 25
Od září 2024 se v Olomouci na adrese Táboritů 25 otevře základní škola pro děti s PAS. Jedná se o odloučené
pracoviště ZŠ Šternberk, Olomoucká 76 (https://zs-sternberk.cz/). 
Na komisi se přišla představit paní ředitelka Mgr. Radka Urbanová Kovaříková.
Hlavním motivem návštěvy byla informace o možnostech využívání sportovního hřiště veřejností. Tímto
tématem se komise na podnět občanů dlouhodobě zabývá. Byli jsme ujištěni o zájmu nového vedení školy
zpřístupnit hřiště v co největším rozsahu uživatelům z řad veřejnosti a rekreačních sportovců. Přednostně bude
samozřejmě sloužit žákům školy, kteří hřiště budou využívat do cca 16 hodiny. 
Pro využívání školního zařízení musí být dodrženy určité podmínky. Nejjednodušší spolupráce bude s
organizovanými sportovci (Sokol), kdy tyto aktivity probíhají pod dozorem kompetentních osob, které přebírají
odpovědnost za probíhající činnost.
Pro zpřístupnění veřejnosti, např. o víkendech, prázdninách, se musí dořešit potřebné úpravy areálu, které
vyvolají určité investiční náklady. Toto musí být řešeno ve spolupráci se zřizovatelem, kterým je Olomoucký kraj.
KMČ nabídla součinnost při řešení této otázky, například i zprostředkováním jednání vedení města s krajem, pro



co nejrychlejší nalezení řešení.
Ve škole bude otevřeno 7 tříd s celkem 45 dětmi, které budou mít vzhledem ke svým hendikepům speciální
výukový program s důrazem na socializaci. Budou se hojně pohybovat i v okolí školy a paní ředitelka i členové
komise věří, že lokalita Bělidel je pro tuto výuku příhodná a že ze strany obyvatel bude přijata s pochopením a
tolerancí.

3.3 Rolsberk - doprava
Pan Večera s paní Paulovou přišli požádat o podporu v řešení problematické situace při vjezdu a vjedu do části
Rolsberk, tedy na křižovatkách Rolsberské ulice s ulicemi Za Humny a Na Výsluní.
Doporučují změnit vodorovné dopravní značení na ploše vozovky Rolsberkské ulice, předali nákres se
zákresem požadovaných úprav.
Komise předá magistrátu jako požadavek k řešení.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Starší požadavky

Zápis č. 2/2024 ze dne 07. 02. 2024: Oprava a údržba chodníku Klimetského/Šafaříkova - Před uzavřením
Zápis č. 3/2024 ze dne 06. 03. 2024: Odstranění přerostlé vegetace u okrajů vozovek a chodníků - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 06. 03. 2024: Stav podchodu u autobusového nádraží pod Tovární ulicí - V realizaci
Zápis č. 3/2024 ze dne 06. 03. 2024: Poškožené nádoby na tříděný odpad - Vyřešené
Zápis č. 4/2024 ze dne 03. 04. 2024: Žádost o opravu kanalizace - Před uzavřením
Zápis č. 5/2024 ze dne 15. 05. 2024: Oprava vozovky na Hodolanské ulici - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 15. 05. 2024: Zklidnění dopravy na ulici Za Humny - Před uzavřením
Zápis č. 5/2024 ze dne 15. 05. 2024: Prověření situace likvidace komunálního a tříděného odpadu na ulici
Mačákově. - Předáno

5 Projednávané záležitosti

5.1 Petice za zachování dopravního značení na Bělidlech.
KMČ obdržela na vědomí petici občanů z ulice Bělidelská, adresovanou Odboru dopravy a územního rozvoje ve
věci zachování stávajícího dopravního značení na Bělidlech.
Reagují tímto na email, který jim byl zaslán s žádostí o názor na myšlenku změnit směr jednosměrky na ulici
Táboritů. 
Patrně následná diskuse, probíhající výměnou emailů mezi oslovenými občany (kteří poskytli KMČ adresy),
přiměla občany ulice Bělidelská k sepsání petice. Přesto, že při oslovení byli příjemci emailu ujištěni, že se KMČ
tímto námětem začne zabývat, až po seznámení se s jejich názorem, tak se rozhodli reagovat formu petice
adresované magistrátnímu odboru. Je tedy pravděpodobné, že místo věcné debaty v okruhu lidí, kterých se to
týká, se tím bude muset zabývat rada města, ačkoliv nikdo zatím o nějakou změnu v dopravě na Bělidlech po
městě nežádá.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Vyjádření k S-SMOL/126074/2024/OMAJ/Kra
Prodej pozemků parc. č. 1458/10 ostatní plocha, parc. č. 782/1, parc. č. 782/6, parc. č. 782/7, parc. č. 782/8,
parc. č. 782/9, parc. č. 782/10, parc. č. 782/11, parc. č. 782/12, vše orná půda, vše v k. ú. Chválkovice, obec
Olomouc.

Usnesení:
KMČ nesouhlasí s prodejem.

Jedná se pozemky, které byly původně územní rezervou pro východní tangentu v původně navrhované trase.
Shodli jsme se, že tyto pozemky, které jsou stále podle územního plánu v kategorii ploch dopravní infrastruktury,
by se měly přednostně využít pro řešení dopravní obslužnosti území, které je podle našeho názoru nevyhovující
(např. areál Nutrend).

Komise souhlasí
Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

7 Nové požadavky

1 Úprava dopravního značení Rolsberkská

Na základě požadavku zástupců obyvatel Rolsberku žádáme o zvážení úpravy vodorovného dopravního
značení na ploše ulice Rolsberská v oblasti křižovatek s ulicemi Za Humny a Na Výsluní, které usnadní vjezd a
výjezd z těchto ulic. Přidáváme jejich nákres se zákresem doporučovaného dopravního značení V9a a V12b.
Potíže jsou shodné u obou křižovatek.



2 Znečišťování cyklostezky pod mostem ulice Hodolanská

Požadujeme provést opatření proti zanášení se nové cyklostezky štěrkem. 
Jedná se o místo pod mostem na ulici Hodolanská, kde se na asfaltu, vinou špatně fungujícího odvodu vody z
mostovky, shromažďuje štěrk. Je to v nepřehledném místě, kde tak vzniká značné riziko úrazu.

3 Problematické kontejnery na staré oděvy na ulici Táborská.

Na ulici Táborská se nachází kontejnery na staré oděvy, které nejsou řádně obsluhovány. Dochází zde k jejich
přeplnění a hromadění oděvů i v jejich okolí.

Žádáme město, aby s jejich vlastníky tuto situaci řešili.

4 Kaplička na ulici Elišky Krásnohorské - sanační opatření a údržba zeleně

Na podnět paní Jany Hnilicové, viz květnový zápis (bod 05.1) provedl člen komise, Ing. Miloslav Stankuš,
prohlídku objektu a konstatoval, že by bylo vhodné omezit vzlínání vlhkosti ve zdivu provedením stavebních
úprav u paty stavby. Ty by měly spočívat v provedení větracího obsypu a odstranění stávající dlažby v těsné
blízkosti zdiva.

Dále se v okolí nachází výsadba zeleně, která byla údajně dosud udržována farníky, kteří ale péči o ní již
nezvládají. Požadujeme proto zajištění této údržby zeleně nadále již ze strany města, potažmo TSMO.

5 Libušina - kontrola provedení dešťových vpustí

Požadujeme provést kontrolu provedení opravy povrchu ulice Libušina, zda jsou osazeny dešťové vpusti v
souladu s projektem. 
Odtok dešťových vod vzbuzuje podezření, že by tomu tak nemuselo být a že některé odtokové otvory nebyly
provedeny.

6 Odstranění uschlého stromu na ulici Bystrovanské

Na ulici Bystrovanské, cca 40m od křižovatky (a mostu) s ulicí Divišovou / Hodolanskou, naproti vitrínce naší
KMČ, sena břehu Bystřičky nachází uschlý strom. 
Žádáme o jeho odstranění.

8 Obecné informace

8.1 Hlášení závad
Upozorňujeme občany, že drobné závady týkající se nepořádku, osvětlení, čidrobných závad je v rámci
urychlení řešení vhodné hlásit přímo na:Webové stránky TSMO https://www.tsmo.cz/hlaseni-zavad/Speciální
stránka města https://hlaseni.olomouc.euMobilní aplikace města "Moje Olomouc"

8.2 Podezřelý zápach
Komise sleduje občasný podezřelý zápach podobný pachu sladu, který vzávislosti na směru větru obtěžuje již
po léta občany Hodolan a Bělidel.Zápach pochází (pro komisi) od neznámého původce. V případě
výskytuzápachu mohou občané volat havarijní službu České inspekce životníhoprostředí na telefonní číslo 731
405 265.Čím více těchto volání bude, tím je pravděpodobnější, že zmíněný úřad budetomuto případu přisuzovat
vyšší prioritu.

8.3 Ukončení komise
Předseda ukončil jednání v 19.08 hod.Příští jednání KMČ se bude konat ve středu 4. září 2024 od 17.30
vzasedací místnosti Klubu seniorů na ulici Jiráskova 9.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 8 / 2024

Datum schválení zápisu: 20. 08. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
akad. soch. Lubič Martin



Zapsal/a:
akad. soch. Lubič Martin

Ověřil/a:
Ing. Stankuš Miloslav


